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In 2022 hebben we voor het derde 

achtereenvolgende jaar een activiteitenprogramma 

uitgerold. Eerder was een stramien ontwikkeld 

waarin de natuurlijke loop van een seizoen 

gevolgd wordt met natuur- en klusactiviteiten én 

kinderevenementen. Omdat we inmiddels een 

ploegje hebben opgebouwd die van wanten weet, 

waren we in staat om de evenementen uit te 

bouwen én nieuwe projecten aan te nemen. De 

opzet van dit verslag werpt haar schaduw op de 

toekomst. 2022 was een overgangsjaar; we sloten 

een experimenteerfase af waarbij we, nadat de 

speeltuin opgeleverd was, via evenementen en 

activiteiten, doelgroepen probeerden te bereiken. 

Hierbij nam (en kreeg) speeltuinbaas Frank/

Janine de ruimte om te proberen wat werkt (en 

wat niet). Intussen overstijgt de vraag het aanbod 

zodat vanaf 2023 de Buutenplaets gerund wordt 

in gedeelde verantwoordelijkheid met meer 

vrijwilligers. Hierbij zijn taakgroepen gevormd om 

de structuur overzichtelijk te houden. Langs deze 

lijnen is het verhaal van 2022 opgeschreven:

‘Routine moet het niet worden maar tradities zijn 
wel makkelijk om de boel op gang te brengen’

introductie



Zoals standaard begonnen we in 
maart met de terrein-opknapdag. 
Niet zo heel erg geschikt als 
kinder-evenement. Meer iets 
voor de stoere mannen met hun 
Dinkey-toys die grote bergen 
zand, puin en schelpen over 
het terrein verspreiden om de 
ondergrond weer op orde te 
brengen. Je kunt merken dat de 
speeltoestellen er al een paar jaar 
staan, zo zijn het buitelrek en de 
trap over de kruipbuis vernieuwd 
evenals een aantal palen van 
het stapspel. Komt ook heel wat 
handwerk bij kijken maar met zo’n 
15 personen aan de slag konden 
we de speeltuin op orde krijgen 
voor het nieuwe speelseizoen. 
Mooie ontmoetingen; een van de 
founding mothers, Petra Wevers, 
kwam ook eens kijken hoe haar 
project er intussen bij staat. 
Dat zij content was, stemt ons 
tevreden.

In overleg met de frequente 
bezoekertjes van dagbesteding 
de blijde wei in Battenoord is een 
nieuw klimrek geplaatst volgens 
hun specificaties; je kunt er in 
hangen om de wolken te bekijken. 
Het schip heeft in 2022 
bovenmatig veel aandacht 
gevraagd. De balkenconstructie 
van het dek bleek dermate 
verrot dat er steeds meer stutten 
geplaatst moesten worden. Totdat 
betreden overantwoord werd. 
De glijbaan werd ontmanteld 
en borden ‘verboden toegang’ 
geplaatst. Diverse oplossingen 
zijn onderzocht maar stuiten op 
exorbitant hoge kosten zonder 
dat daarbij het schip in de verste 
verte goedkeuring zou kunnen 
krijgen als officieel speelelement. 
Met pijn in het hart heeft het 
bestuur eind 2022 moeten 
besluiten het schip te laten 
verwijderen.

Technisch beheer.



Cooperatie Deltawind ging met 

de Buutenplaets een uitdaging 

aan. Indien het ons zou lukken 

vóór de oplevering van hun 

windmolenpark \ onze gedroomde 

kabelbaan te plaatsen zouden zij 

een deel van de kosten op zich 

nemen. Onze fondswerver, Imar 

Kleiburg, had binnen no-time een 

aanzienlijk deel van de restkosten 

bij elkaar. Met een ploeg van 5 

stoere mannen én dinkey-toys zijn 

we 4 zaterdagochtenden in de 

weer geweest en klaarden de klus 

precies op tijd. 

Daarmee is de Buutenplaets, 

tegen minimale kosten, een 

prachtig speelwerktuig rijker. Met 

name de iconische kruiwagen-

race, tegen de klok, die de 

mannen van GoedvoorGoed 

uitvoerden om de betonnen 

fundering gestort te krijgen gaat 

de geschiedsschrijving in als één 

van de stoere verhalen op een 

avonturen-speeltuin.



Het beleid om geen 
bestrijdingsmiddelen te 
gebruiken werpt zijn vruchten 
af betreffende bio-diversiteit. 
Het is wat meer werk om met 
de hand te schoffelen maar de 
soortenrijkdom van het voorheen 
schapenweitje neem hand over 
hand toe. Dat merkten we al bij 
de bijentelling in april waarbij 
diverse bijzondere soorten 
werden ontdekt. Met hulp van 
kinderen en hun ouders werd 
die dag gezaaid en geplant om 
het voorterrein op te fleuren. 
Het dagelijks onderhoud 
vraagt constante zorg maar er 
zijn piekmomenten wanneer 
bijvoorbeeld, hoogzomer, de 
bloenweiden gemaaid moeten 
worden. Dit jaar organiseerden 
we daarvoor het eerst een 

natuurcamping waarbij veel werk 
is verzet. Ook dreven we die 
dag een toom verdoolde hanen 
naar de Buutenplaets, inmiddels 
vormen die een attractie die niet 
meer weg te denken is. Helaas 
blijken ze slecht te dresseren en 
zoeken de gezelligste plekken 
waardoor het opruimen van hun 
uitwerpselen een extra klusje 
geworden is in het dagelijks 
beheer. In de winter hebben we 
de bovenlaag van de vijverbodem 
afgegraven in een poging de 
waterkwaliteit te verbeteren. 
Dit heeft nauwelijks soelaas 
geboden. Het voedselrijke water 
dat we vanuit het Volkerak 
binnenpompen zorgt voor een 
ontembare groei van wier en 
blauwalg.

Groen beheer.



Met inzet van een Goed voor 
Goed-ploeg konden we het 
spetterseizoen nog enigszins 
verlengen. Vanuit het windfonds 
hebben we inmiddels een donatie 
gekegen die de materiaalkosten 
dekt om voortaan polderwater 
aan te voeren. De techniese 
ploeg kan in zijn handen spugen 
want de 80 meter extra leiding 
moet nog wel even ingegraven 

worden. De stikstofdepositie 
is ook bij ons merkbaar. In 
de bloemenweides rukken 
de brandnetelvelden op, veel 
wortelstokken trekken en 
platmaaien. Onze Jacolien weet 
het gazon vrij te houden door 
regelmatig kort maaien, een 
golfbaan wordt het nooit, met al 
die mollen, maar blijft zo - blote 
voeten – begaanbaar.



In je eentje is het niet te doen 
om een rooster van drie dagen 
aanwezigheid te draaien. Toch 
wordt dit door bezoekers op 
prijs gesteld. Ze vinden dat 
gezellig (en dat is het ook). Bij 
wijze van service slingert er 
van allerlei buitenspeelgoed 
rond als harkjes, schepjes en 
emmertjes maar dat moet ook 
af en toe bij elkaar geruimd. We 
zijn erg trots op onze bezoekers 
die goed begrijpen dat je afval 
niet op de speeltuin laat liggen, 
af en toe is er desondanks 
wel een blikje of een zakje 
te rapen. De buutenplaets is 
een populaire locatie voor 
verjaardagsfeestjes, met als 
hoogtepuntjes de meesters/

juffendagen van basisscholen, 
bezoekjes van kinderopvang 
en dagbestedingsprojecten. 
Via onze website stimuleren 
we die aan te melden zodat 
niemand elkaar in de weg hoeft 
te zitten. Ondertussen is er 
wel een patroon te herkennen 
wanneer gezinnen even komen 
uitwaaien. Onze bezoekers zijn 
in drie circels te onderscheiden; 
Gezinnen uit de Plaat. Op het 
schoolplein spreken ze met elkaar 
af. Voor moeders een zegen 
dat er geen verleidingen zijn 
als koelkast of TeeVee. Op het 
picknickbankstel kletsen ze bij 
terwijl de kinderen aan het rauzen 
zijn.

Dagelijks beheer. 



De tweede kring vormen de 
gezinnen aan de oostkant 
van het eiland, zeg maar t/m 
Middelharnis, voor wie de 
Buutenplaets een nabijgelegen 
uitstapje vormt. Ook vanuit 
de omliggende eilanden, 
Schouwen-Duive;and, Tholen 
en Hoeksche Waard trekken we 
gezinnen. Daarnaast zien we 
steeds meer ‘echte’ toeristen. 

Bij een eilandverkenning wordt 
het voor kinderen extra leuk als 
er behalve historische dorpjes 
ook een speeltuin in de route 
is opgenomen. Inmiddels is 
Sluishaven en de speeltuin in 
de toeristische bewegwijzering 
opgenomen en zijn we ook in de 
digitale kalenders en agenda’s 
van eilandmarketing gekend.



Als romp van onze 
programmering gold in 2022 
nog steeds een aantal muziek-
zondagmiddagen; live-muziek 
voor de ouders en animatie 
voor de kinderen samen met 
in de zomervakantie een reeks 
kunstzinnige activiteiten (spelen 
en bewegen doen ze toch wel). 
Helaas waren de weergoden ons 
op de zondagen in het voorjaar 
ons minder gunstig gezind. 
Uitzondering was het traditionele 
optreden van de Kik dat, deze 
keer met mooi weer, een volle bak 
trok. Voor onze kindervakantie-
activiteiten trachtten we een 

accentverlegging van beeldend 
naar expressie; zelf theater en 
muziek maken. Wij menen dat 
met name jezelf leren uiten op dit 
eiland onderbelicht is. Ondanks 
veel inspanningen lukte het 
niet om aansluiting te vinden 
bij de lokale muziekschool. 
Enigszins onbevredigend om 
deze activiteiten van elders te 
moeten inkopen. Met de Kunstkijk 
lukte dat veel beter; in het 
Hemelvaartsweekend was het 
twee dagen doe-het-zelf kunst 
voor kinderen en we haalden 
daarmee de voorpagina van 
Eilandennieuws.

Evenementen.



De oorlog in Oekraine raakte 
ons allen en we wilden de 
gevluchte gezinnen een dagje 
verstrooiing aanbieden. Met 
hulp van velen werd dit een 
geslaagd evenement. Op een 
fraaie mei-dag werd de speeltuin 
overspoeld met twee busladingen 
ouders en kinderen. Dat er 
op de speeltuin geen internet 
is om het thuisfront te volgen 
zal zeker bijgedragen hebben 
aan de afleiding, evenals de 
gezamenlijke maaltijd. We hadden 
een buitenkeuken ingericht en 
alle ingredienten aangesleept 

voor een traditionele Oekrainse 
maaltijd. We stonden verbaasd 
over het organisatievermogen 
van de moeders en hebben onze 
vingers er bij afgelikt. Terwijl het 
schip er steeds slechter bij lag, 
werd het steeds mooier door de 
beschilderingen. 
Na het zee-aquarium op de 
wand werd dit seizoen werd 
het spiegeltheater geschilderd. 
Gelukkig is de insecten-tribune er 
nog.



Voor de tweede maal probeerden 
we een theatercamping op te 
zetten. Dit type evenementen 
is elders succesvol. Ondanks 
pogingen om ons evenement ‘in 
de markt’ te zetten lukte het niet 
betalende bezoekers te werven. 
Het imago van de Buutenplaets 
lijkt onvoldoende standing te 
hebben. In samenwerking met 
liefdadigheids-organisatie Cherity 
Re-use hebben we het weekend 
aangeboden aan gezinnen wie 
het de middelen ontbreekt om 
andersins op vakantie te gaan. 
Helaas begon het weekend 
met slecht weer en haakten 
er gezinnen af. Later knapte 
het op en de blijvers maakten 
een laatste weekend van de 
schoolvakantie mee waar ze in 
kringessprekken over konden 
praten. We hebben er alweer 

van genoten maar de vraag is of 
de inspanningen en kosten daar 
tegen opwegen. Het sluitstuk van 
het evenentenprogramma was de 
opening van windpark Piet de Wit 
dat we organiseerden in opdracht 
van én met cooperatie Deltawind. 
Het budget was voor onze 
begrippen ongekend maar het 
verwachtingspatroon navenant. 
Waar we op de Buutenplaets 
gewoon zijn evenementen te 
organiseren waarbij we ruimte 
laten aan de bezoeker om zelf 
invulling te geven (een bewust 
gekozen opzet om verbinding te 
creeren) mocht hier niets aan 
toeval worden overgelaten. Het 
weer was goed, het evenement 
goed bezocht, klant tevreden, wij 
tevreden.



Voorzichtig waren we in 2021 
al begonnen om watersport aan 
het programma toe te voegen 
met het bij elkaar zoeken 
van windsurfplanken die we 
ombouwden tot SAP-boards 
(sitting on your ass paddling). 
Dit in afwachting van de 
honorering van een provinciale 
subsidie bedoeld om sportieve 
infrastructuur te versterken. 
Daarvoor schaften we drie 
canadese kano’s aan samen 
met met alle veiligheidsmiddelen 
om met gezinnen veilig te 
peddelen. Onderdeel van te 
pakket waren kano-clinics die we 
lieten verzorgen door de lokale 
specialisten voor inclusieve 
sportbeleving, sport4allgo. 

Er zijn er zes succesvol 
uitgevoerd waarmee aan alle 
subsidievoorwaarden is voldaan. 
Vantevoren hadden we er een 
hard hoofd in of het verantwoord 
zou zijn om het Volkerak op te 
gaan, immers Europees drukst 
bevaren scheepvaartroute die 
vlak langs Sluishaven leidt. 
Helaas kon het waterschap, om 
haar moverende redenen, geen 
toestemming geven om de kade 
bij het gemaal te gebruiken.



Anders hadden we een 
opstapplaats gecreerd om 
de kreken te bevaren. Het 
vaarwater is vooralsnog beperkt 
tot de haven. Als we iemand 
op de uitkijk zetten bij de in/
uitgang kunnen de grotere 
kinderen daar met al het drijvend 
spul veel plezier beleven. De 

scheepshelling is nogal glad 
en leidde tot valpartijen. Via 
crowdfunding hadden we binnen 
één weekend genoeg geld bij 
elkaar om een veilige zwemtrap 
aan de steiger te bevestigen. Zo 
werden we weer een voorziening 
rijker.



Vanaf aanvang stond voorop dat 
de Buutenplaets een voorziening 
diende te worden voor iedereen. 
Bij de aanleg werd daarbij al 
rekening gehouden door de 
aanleg van brede, goede paden. 
Toch is een natuurspeeltuin 
aanleggen voor mensen met een 
fysieke beperking een uitdaging. 
We werken daar constant aan. 
Zo organiseerden we meerdere 
panelgesprekken, zoals net 
de kinderen van dagbesteding 
de blijde wei maar lieten de 
Buutenplaets ook testen doot 
kinderen met een specifieke 
fysieke beperking. We leren 
daar veel van. Maar ook dat de 
Buutenplaets heel waardevol is 
voor kinderen met een beperking 
die je juist niet ziet. Er zijn ouders 
die de Buutenplaets als een 
verademing ervaren ten opzichte 
van schreeuwerige pretparken 
omdat hun kind in de veilige, 

prikkelarme omgeving precies dat 
vermaak kan vinden dat hem/haar 
past. Geldgebrek kan ook een 
beperking vormen. Dat wij alles 
gratis aanbieden beschouwen we 
ook als een vorm van inclusiviteit. 
Twee speciale projecten 
rond dit thema verdienen in 
2022 speciale aandacht. Na 
twee keer uitgesteld wegens 
corona konden we eindelijk 
samenspeeldag vieren met de 
kinderen en ouders van medisch 
kindercentrum de Regenboog. 
Eerst de speeltuin verkennen en 
dan een gezamenlijke picknick 
afgesloten met een prachtige 
theatervoorstelling, we hebben 
mooie feedback gekregen van 
ouders en hebben gezinnen een 
mooie plek geintroduceerd voor 
een uitstapje. 

Inclusiviteit.



100 brugklassers van prins 
Maurits hadden een practicum-
opdracht om, in groepjes, een 
nieuw inclusief speelelement te 
ontwerpen. We ontvingen ze voor 
terreinverkenning en mochten 
daarna 25 projectvoorstellen 
jureren. Er zaten technische 
hoogstandjes bij die zo 
doorgesluisd kunnen worden naar 
de ontwikkelafdeling van een 

speeltoestellen fabrikant. Maar 
ook hele praktisch toepasbare 
suggesties. Zo wezen de 
leerlingen ons er op dat we te 
weinig te bieden hebben voor de 
allerkleinsten om veilig te spelen. 
Een eerste aanzet die richting 
hebben we al gedaan.



In de eerste jaren na aanleg 
waren er weinig kosten voor 
onderhoud. In de loop der jaren 
lopen die wel op. Daarvoor is een 
post ingericht op onze begroting. 
In de eerste experimentele 
jaren paste de gemeente bij 
via een projectsubsidiering om 
programmering van evenementen 
tot stand te brengen. In 2022 
is een langjarige overeenkomst 
gesloten met cooperatie 
Deltawind die lopende kosten 
zou moeten kunnen dekken. Veel 
komt tot stand door sponsoring, in 
geld of in natura, door bezoekers 
en bedrijven (en heeeel veel 
vrijwilligerswerk). We staan in een 
goed blaadje bij onze omgeving 
en dienen dat zo te houden. Ook 

heeft de Buutenplaets-bestuur 
een scherp oog voor fondsen 
en subsidies die voor ons open 
staan.  De gemeente heeft zich 
vanaf aanvang bereidwillig 
getoond om een handje te 
steken bij de grote uitdagingen. 
Onderwerpen die daarbij aan de 
orde kwamen waren altijd het 
schip en de waterkwaliteit. Nu 
het schip vervangen moet worden 
voor een ander beeldbepalend 
speelelement zullen we die 
handreiking graag aannemen.

Financiering.



Vrijwilligers.

Meehelpen op de Buutenplaets 
gebeurt in los verband. Tijdens 
activiteiten moedigen we ouders 
aan een handje bij te steken 
in de organisatie. Die formule 
werkt, ouders én kinderen 
gaan op die manier  verbinding 
met elkaar aan, we doen het 
samen. Voor de coordinatie 
vraagt dat veel vetrouwen én 
improvisatievermogen. Met het 
toegenomen aantal activiteiten 
is dat teveel voor een paar 
schouders. De werkwijze van 
vrijwilliger in los verband betekent 
ook dat er voor elk project 
opnieuw een ploeg geworven 
dient te worden. Bij het opstellen 
van de nieuwjaarswens ontdekten 
we dat in 2022 ruim 80 mensen, 

in enige vorm, een bijdrage 
leverde. Een aantal dat ons zelf 
ook verbaasde. Op instigatie 
van de speeltuinbaas heeft 
het bestuur een nieuw model 
geintroduceerd waarbij op de 
vier taakvelden; groen, techniek, 
evenementen en dagelijks beheer 
kartrekkers zijn aangesteld. Een 
15 tal mensen heeft hierover een 
vergadering bezocht en legde 
zich vast als vrijwilliger. Voor de 
speeltuinbaas spannend hoe zich 
dit gaat ontwikkelen (maar dat is 
het stuur loslaten nou eenmaal 
altijd) 



Dat we niet actief zijn op de 
moderne sociale media als 
instagram en tiktok betreuren we. 
We moeten het met een (goed 
bezochte) facebook-pagina doen. 
Daar staat tegenover dat we over 
prachtig publiciteitsmateriaal 
kunnen beschikken van Vince 
Trommel en dat huis-aan-huis 
blad GGOF als ons nieuws 
welwillend plaatst. De sleutel 
van de oude website was 

zoek en in samenwerking met 
Maatwerk-autisme is een nieuwe 
website gebouwd. Opnieuw 
een statische landingspagina 
maar met veel meer praktische 
informatie en een helderder link 
naar onze evenementen. In de 
doorontwikkeling hiervan willen 
we er een back-office pagina 
voor vrijwilligers en bestuur aan 
plakken.

Publiciteit.



Bestuur.

Dit jaar hebben we afscheid 
genomen van bestuurder 
van het eerste uur, Kees van 
Wuyckhuizen. Na  verhuizing 
van het eiland was het voor 
hem niet opportuun om aan te 
blijven. Desondanks wilde hij er 
een jaartje aan plakken om het 
nieuwe bestuur in te werken. Op 
proef trad Wilma Poldervaart toe.  
Na een jaar bedacht zij dat ze de 
Buutenplaets, door andere drukke 
bezigheden, niet voldoende 
aandacht kon bieden. Wij zagen 
dat anders maar hebben haar 
besluit, onder dankzegging, te 

respecteren. Halverwege het jaar 
trad Lieke Gerris tijdelijk(?) uit 
het bestuur om een wereldreis 
te maken. We houden haar plek 
beschikbaar en hopen dat ze 
weer toetreedt bij terugkomst. 
Joost Kuyper is toegevoegd aan 
het bestuur. Marianne Gobel de 
Ranitz is secretaris en Joost 
van Welsenis fungeert als 
pennigmeester en voorzitter. Het 
bestuur vergadert eens per 2 
maanden.




